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Protokól

z posiedzenia wyjazdowej Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów

w dniu 25 sierpnia 2008 r.

Wyjazdowe posiedzenie Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów

rozpoczelo sie o godz. 9.00. w Szkole Podstawowej w Woli Zaradzynskiej.

Ad. 1.

Przewodniczaca Helena Rusak otworzyla posiedzenie Komisji i stwierdzila, ze zgodnie z

lista obecnosci w posiedzeniu uczestniczy 7 radnych i jest zachowane kworum wladne do

podejmowania prawomocnych opinii . •
Nastepnie Przewodniczaca Komisji powitala wszystkich obecnych na wyjazdowym

posiedzeniu Komisji Samorzadowo -Spolecznej w osobach:

1) Zastepca Wójta -Rafal Tl}stanowski,

2) Inspektor ds. Oswiaty - Monika Sroczynska,

3) Radni -czlonkowie Komisji,

4) Dyrektor Szkoly Podstawowej w Woli Zaradzynskiej- Malgorzata Koperek.!
Nastepnie Przewodniczaca odczytala proponowany porzadek obrad i postawila wniosek

o jego zatwierdzenie. Czlonkowie Komisji w glosowaniu jednoglosnie zatwierdzili

nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie wyjazdowego posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady

Gminy Ksawerów.

2. Zatwierdzenie porzadku obrad.

3. Ocena stanu przygotowan placówek oswiatowych do rozpoczecia nowego

roku szkolnego 2008/2009. Informacja na temat problemów wychowawczych na

terenie Gminy Ksawerów-spotkanie z pedagogami szkolnymi:

3.1. Szkola Podstawowa w Woli Zaradzynskiej

3.2. Gminne Przedszkole w Widzewie

3.3. Gimnazjum w Ksawerowie

3.4. Szkola Podstawowa w Ksawerowie.

4. Sprawy rózne i wniesione.

5. Zamkniecie wyjazdowego posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady

Gminy Ksawerów.
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Ad.3.1.

-op erek - Dyrektor Szkoly Podstawowej w Woli Zaradzynskiej

zycieli w szkole jest wykwalifikowana. W szkole zatrudnionych

dyplomowanych, 7 nauczycieli mianowanych,

Pani ~Ilaigo

powiedziRl

jest l

6 kontraktowyci:-: ~ ~.-stka -psycholog.

W tym miej5C~ ?~-;c:-:-ektor Malgorzata Koperek podziekowala Pani Wójt, Zastepcy Wójta

i Radzie Gmi.:.l;- zz ~jecie decyzji dotyczacych budowy obiektów sportowych przyznajac,

ze inne szkoly 721;i'-05ZCZa nam takich obiektów.

Podczas ,y izji 1:;~1o bidetów ( w trosce o b ezpieczenstwo dzieci) pani dyrektor zauwazyla

nastepujace prob!em'.-:

1) problem spUSTÓW z rynien,

2) wejscie do s~o!ówki ( wniesienie zaopatrzenia),

3) boiska sa nis~o ogrodzone,

4) brak stoj

5) kontrola Sanepidu wykazala brak zamocowan i zaczepów na boisku.

Problemem sa tez spadajace na boisko zoledzie. Wiem, ze sa prowadzone prace

przygotowawcze w celu oswietlenia boisk.

Baza szkoly: podnosily sie, co roku w sierpniu parkiety, ale po podlaczeniu kanalizacji do

szkoly parkiety nie podnosza sie.

Wnioski :

1) o utworzenie oddzialu dla dzieci S-letnich,

2) o zabezpieczenie w budzecie Gminy Ksawerów na rok 2009 srodków na

modernizacje kotlowni.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak stwierdzila, ze teraz jest zerówka, ale istnieje

koniecznosc utworzenia nowego przedszkola dla 3 i 5- latków, poniewaz nie ma dla tych

dzieci miejsc w gminnym przedszkolu.

Zastepca Wójta Rafal Tustanowski powiedzial, ze jest taki pomysl, aby utworzyc

przedszkole dla 50 dzieci na bazie pomieszczen Szkoly Podstawowej w Woli Zaradzynskiej.

Radna Maria Wróbel zapytala ile dzieci bedzie w szkole i w poszczególnych klasach od

1 wrzesnia?

Dyrektor Malgorzata Koperek odpowiedziala, ze w sumie jest 134 dzieci. Niektóre

oddzialy liczapo 15-16 uczniów, ale sai wieksze:

-IV klasy - 29 uczniów

-II klasy - 29 uczniów



-I klasa - 1

Radna l\laria "-rubel Z2ip)tala czy nadal funkcjonuje stolówka szkolna?

Dyrektor :?\1algon:.ar.a Koperek odpowiedziala, ze poprzednia osoba zrezygnowala

z prowadzeciE ~.&Ó'f'.~. ale jest jedna chetna pani z tego terenu. Bedzie to zalezalo od ceny,

jaka ta pani Z2.p"?IJpo:lUje za przygotowanie obiadów i jak sie do tego ustosunkuja rodzice

uczniów.

Radny Marian Kaleta zapytal ilu nauczycieli zatrudnionych jest na staly etat i jakie

kwalifikacje ma na1.:czycie1W-F?

Dyrektor Malgorzata Koperek odpowiedziala, ze jest 17 nauczycieli z tego 6

niepelnozatrudnionych. Nauczyciel W-F jest magistrem wychowania fizycznego.

Podczas wakacji w;'lonila sie bardzo aktywna grupa nauczycieli. Nauqyciele ci wykazali sie

ogromna kreat)\.\l1oscia i napisali program wyrównywania szans. Aplikacja zostala zlozona

i czekamy na odpo\\1edz.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak zapytala, w jaki sposób szkola we wlasnym

zakresie pozyskuje dochody?

Dyrektor Malgorzata Koperek odpowiedziala, ze od 2 lat przyjela zasade, ze srodki za

wynajem sali gimnastycznej oraz stolówki przeznaczane sana wydatki zwiazane z wydatkami

rzeczowymi na urzadzenie oddzialu przedszkolnego ( m.in. meble).

W tym miejscu Przewodniczaca Komisji Helena Rusak poprosila o zabranie glosu

przez pania pedagog i przedstawienie problemów dot. patologii i w jaki sposób biedne dzieci

z tego terenu objete sa pomoca.

Pedagog Joanna Makowska- powiedziala, ze na terenie szkoly sa dzieci z rodzin

dysfunkcyjnych, które sa przez nas monitorowane. Kierujemy uczniów na badania

pedagogiczne i psychologiczne do poradni Psychologicznej w Pabianicach.

W zwiazku z tym, ze dzieci po skonczeniu tej szkoly beda uczeszczaly do Gimnazjum trzeba

je przygotowac na spotkanie z problemem m.in. narkomanii i w tym celu prowadzone sa

zajecia z profilaktyki alkoholowej i narkomanii. Pomoc socjalna dla potrzebujacych rodzin

udzielana jest przez GOPS, PCK i Caritas. Realizujemy w szkole zadania Programu

Wychowawczego i Profilaktyki. Uczniowie sa objeci opieka psychologa zatrudnionego w

wymiarze 4 godz. tygodniowo.

Pomoc materialna udzielana uczniom Szkoly Podstawowej w Woli Zaradzynskiej:

Rok szkolny 2007/2008.

l) Paczki z PCK wrzesien - 15 osób,

2) Paczki z PCK - swiateczne - 16 osób



3) Pacz~ z?C":' b\1ecien -15 osób,

4) Re::l..m.q::. C"0iaiów przez PCK - do pazdziernika - 8 osób, pazdziernik -grudzien-4

oso

5) Pacm z CG-~- - osób

6) RefunriowE:-:.a\'~-prawke szkolna mialo 16 uczniów

7) BezplaI::le b:':'ez:- na swiateczny wyjazd do teatru - skorzystalo 7 uczniów

8) Bezplame oLery na coroczny wyjazd do teatru skorzystalo - 7 uczniów

9) Z refundowa:Jych obiadów przez GOPS korzystalo 8 uczniów naszej szkoly przez

okres calego roku szkolnego.

Dyrektor Malgorzata Koperek na zakonczenie powiedziala, ze rodzice oczekuja, ze

zostawia dzieci pod opieka swietlicowa na caly dzien, ale takiej mozliwosci nie ma .•
Przewodniczaca Komisji Helena Rusak w tym miejscu powiedziala, ze nalezy sie cieszyc,

ze jest to piekna placówka oswiatowa i ma sukcesy, które zostaly przedstawione na

zakonczeniu roku szkolnego. Zyczac dalszych sukcesów Przewodniczaca Komisji w imieniu

wszystkich obecnych podziekowala za prace pani dyrektor, pedagoga, psychologa

i wszystkich nauczycieli.

Ad.3.2.

Pani Malgorzata Tokarczyk -Dyrektor Gminnego Przedszkole w Widzewie

poinformowala, ze podczas kontroli stanu technicznego budynku przedszkola, która zostala

przeprowadzona w biezacym roku stan dachu znacznie sie pogorszyl. W zwiazku

z powyzszym konieczne jest zaplanowanie i przeprowadzenie w przyszlym roku remontu

dachu w ramach inwestycji, gdyz nasza placówka nie otrzymuje srodków finansowych na

inwestycj e.

Ponadto istnieje potrzeba rozbudowy przedszkola w celu utworzenia Sali zajec

ruchowych oraz uruchomienia III oddzialu. Ograniczenie powierzchni nie sprzyja

prowadzeniu zajec ruchowych, które maja istotny wplyw na rozwój dziecka. Liczba

oczekujacych na przyjecie dzieci do przedszkola wzrasta i problem ten w przyszlosci bedzie

sie powtarzac biorac pod uwage fakt, iz za dwa lata dzieci S-letnie beda spelniac obowiazek

przedszkolny.

Nadmieniam równiez, ze do tej pory nie otrzymalismy srodków finansowych na

podwyzki plac dla pracowników administracji i obslugi. Uchwala nr XXIX/196/2008 Rady

Gminy Ksawerów z dnia 19.05.2008 r. ma moc obowiazujaca od 01.01.2008 r. a pracownicy

wykazuja niezadowolenie z zaistnialej sytuacji. Wyplacona zostala równiez odprmy

emerytalna dla pracownika w wysokosci 5.800 zl., która nie byla uwzgledniona w pl~-:



finansowyr::? ~ X~)S:uk, gdyz wczesniej nie bylo takich podstaw ( nowelizacja ustav.ry

emerytalnej :.L"'.::-~~~ZLS stwierdzona zostala w miesiacu maju b.r.).Dlatego tez brakujaca

-y nalezy uwzglednic przy podwyzkach plac dla pracowników.

\\- Z\\i;;~'-:l ~~ wzrastajacym zakresem obowiazków i czynnosci, jakie pelnie na

stanowisku cy:-e~.o~przedszkola zwracam sie z prosba o znizke godzin dydaktycznych o 4

godziny, tj. rygoCTIio';\y- \\-ymiar zajec realizowanych w pracy z dziecmi wynosilby 8 godzin.

Ze wzgledu ru:. O~--:1Y \y)rmiar czasu pracy w grupie ( 12 godzin) nie jestem w stanie wielu

czynnosci ispraw :m!anric w godzinach pracy. Znizke godzin mozna by bylo przydzielic jako

godziny ponadwymiarowe dla nauczyciela pracujacego w przedszkolu.

Zastepca "\Yójta Rafal Tustanowski odnosnie podwyzek dla pracowników

stwierdzil, ze w maju \yeszly w zycie przepisy, które daly nam mozliwos.c podwyzek w sensie

formalnym. Fizycznie natomiast nie mielismy pieniedzy na ten cel. Na pewno zrobimy

wszystko, zeby te zaleglosci placowe uregulowac.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak poprosila, aby pani dyrektor wyjasnila

pracownikom, jaka jest tego przyczyna.

Na zakonczenie Przewodniczaca Komisji Helena R usak podziekowala za przedstawione

informacje i zyczyla Pani dyrektor wielu sukcesów w pracy zawodowej.

Ad.3.3.

Pan Mariusz Kalowski Dyrektor Gimnazjum w Ksawerowie powiedzial, ze miniony rok

nalezy do udanych. Nie bylo problemów wychowawczych i dydaktycznych. Egzaminy

gimnazjalne wypadly dobrze w skali województwa i kraju.

Na 100 mozliwych punktów jedna klasa uzyskala 80,2 pkt. Srednia klas jest zadawalajaca.

Najlepsza klasa uzyskala srednia -4,88. Sprawozdanie z osiagniec Gimnazjum stanowi

zalacznik do protokolu- BlP.

W roku 2007 Gimnazjum uzyskalo z Ministerstwa pracownie internetowa z prawdziwego

zdarzenia. Jest to caly czas najtanszy srodek dydaktyczny. Udalo sie nam wymienic kilka

okien.

Wykonane prace we wlasnym zakresie w czasie ferii:

1) Malowanie - 4 klasy lekcyjne oraz pokój pani wicedyrektor,

2) Pokój nauczycieli W-F i sala gimnastyczna,

3) Sciana na tablice informacyjne,

4) Przygotowanie pomieszczenia pod pokój socjalny dla obslugi,

5) Dwie klatki schodowe,

6) Naprawa tynku przy wejsciu do szkoly.



1) okna

2) monitoring zewnerrzny szkoly i sali gimnastycznej od strony boiska,

3) piece - ogrzewanie gazowe od 11 lat,

4) ogrodzenie,

5)okna - przy opadach cieknie woda do wewnatrz,

6)odpadaja tynki - nad oknami i na scianach,

7)ha1a sportowa -si likowani e okien szczytowych,

8)ciekna wszystkie prysznice na hali sportowej - wadliwe wykonanie.

Tradycyjnie, jak co roku front szkoly zostawiamy do odswiezenia na noc przed rozpoczeciem
roku szkolnego. Wszystkie etaty nauczycielskie sa zabezpieczone.

Inspektor Monika Sroczynska odnosnie stolarki okiennej poinformowala, ze zostal

podpisany list intencyjny z Miastem Pabianice na termorenowacje budynku Gimnazjum.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak zapytala czy byl remont dachu?

Pan Mariusz Kalowski Dyrektor Gimnazjum w Ksawerowie odpowiedzial, ze byla

obróbka dachu (rynny+papa) nad pracowniajezyka polskiego.

Radna Maria Wróbel zapytala o liczbe uczniów w roku szkolnym 2008/2009?

Pan Mariusz Kalowski Dyrektor Gimnazjum w Ksawerowie odpowiedzial, ze jest okolo

300 uczniów w 13 oddzialach. Zatrudnionych jest 29 nauczycieli. Obsluga 6 lIz etatu, pedagog

szkolny -1 , psycholog -112 etatu.

Przewodniczaca Komisji podkreslila, ze nalezy docenic zaangazowanie pracowników,

którzy wykonuja wiele prac we wlasnym zakresie.

W tym miejscu Przewodniczaca Komisji poprosila, aby pani pedagog przedstawila informacje

na temat problemów wychowawczych w tej placówce.

Pani Joanna Poros - pedagog szkolny powiedziala, ze w minionym roku szkolnym

najwiecej problemów wychowawczych mielismy w I semestrze i dotyczyly one zachowan

o charakterze przemocy. Byly to miedzy innymi zastraszanie, dokuczanie, przezywam e,

ublizanie, rzadziej pobicia, szturchania, choc i takie sytuacje mialy miejsce.

Jedna ze spraw trafila na policje. Chodzilo o konflikt pomiedzy kibicami lódzkich

klubów pilkarskich. Konflikt dotyczyl uczniów naszej szkoly oraz ZSRCKU w Widzewie.

Policja oraz dyrekcja Prywatnego Gimnazjum poinformowali szkole o przebywaniu na

terenie placówki naszych uczniów. Z informacji dyrektora szkoly wynika, ze bylo 14

Dewastacja

Do realizacji:

,nien spustowych na metalowe - hala od strony boiska
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uczniów, którzy zaklócali spokój. Z informacji uzyskanej od policji wynika, ze uczniów

naszej szkoly bylo tylko 2, a zdarzenie nie mialo charakteru chuliganskiego.

W minionym roku szkolnym pojawilo sie kilka konfliktów klasowych, ale dzieki

szybkiej reakcji wychowawców, dobrej wspólpracy oraz kontaktom z rodzicami udalo sie

sytuacje wyjasnic. );"ie bylo zadnych problemów z narkotykami. Pani pedagog powiedziala,

ze kuratorzy nie wspólpracuja ze szkola tak jak powinni.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak powiedziala, ze nalezy cieszyc sie, ze w szkole nie

ma drastycznych i powaznych problemów i ze nauczyciele radza sobie na biezaco. Natomiast

w miastach osciennych bywa róznie.

Na zakonczenie Przewodniczaca Komisji podziekowala Panu dyrektorowi i pani pedagog za

prace i za osiagane sukcesy.

Ad.3.4.

Pan Boguslaw Rendecki Dyrektor Szkoly Podstawowej w Ksawerowie - rok szkolny

2007/2008 byl v,,-yjatkowyudany, uzyskalismy ponad 2 wiecej niz srednia wojewódzka. Jesli

chodzi o przygotowanie szkoly do nowego roku szkolnego 2008/2009 wszystko, co sobie

zaplanowalismy, zostalo wykonane. Kubatura zewnetrzna, czyli boiska zostaly skoszone i

przygotowane do zajec.

W tym miejscu pan dyrektor podziekowal radnym za podjecie uchwaly w sprawie

przekazania 7000 zl. na zakup kosiarki. Do konca miesiaca wrzesnia na pewno kosiarka

dobrej jakosci zostanie zakupiona. Jesli chodzi o kadre to na dzien dzisiejszy jest wakat

w swietlicy. Mam nadzieje, ze ta sytuacja do czasu rozpoczecia roku szkolnego zostanie

wyjasniona. Ilosc uczniów w szkole wynosi ok. 300.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak zapytala, kto wykonuje drobne remonty

w szkole?

Boguslaw Rendecki Dyrektor Szkoly Podstawowej w Ksawerowie - odpowiedzial,

ze drobne prace naprawcze, slusarskie i inne wykonuje konserwator. Do zrobienia pozostala

jedna podloga.

Pani Iwona Kokczynska - pedagog szkolny -powiedziala, ze w szkole istnieja

procedury postepowania dotyczace zachowan agresywnych uczniów (uzywania srodków

zmieniajacych swiadomosc) opracowany przez rade pedagogiczna i kazdy nauczyciel je zna.

Jest takze opracowany kodeks norm szkolnych. Do niego jest opracowany system kar

i nagród-pomocnik dla nauczycieli.

W szkole realizowane sa programy profilaktyczne:
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Dla starszY'~~ \ 'l -program antyalkoholowy TAK czy NIE i program autorski

o zycie".

W klasach \ - -:?="O~ antynikotynowy,

W klasach I"-nz:c..::Il przeciwdzialania agresji - "SAPER",

W klasach III -Beznieczna szkola,

W klasach I-ID - realizowane sa zajecia socjoterapeutyczne i ruchowe z zakresu

wychowania fizycz:::legodla dzieci nadpobudliwych.

W klasach 1\--\ 1 - oroQIam zajec profilaktycznych( teatr ).

Dzieki zrealizowaniu przez Rade Gminy wniosku pedagogów postawionego na Komisji

Samorzado\-yo-Spolecznej w szkole zostal zatrudniony psycholog, który zajmuje sie terapia

indywidualna dzieci i ich rodzin. Udalo sie wyeliminowac w sz~le program wagarów.

Nie istnieje w szkole problem picia alkoholu i palenia papierosów oraz problem narkotyków.

Jest problem agresji rówiesniczej, która przyjmuje postac obrazania, obmawiania,

przezywania i bójek. W zwiazku z tym wylonila sie grupa osób, które maja sklonnosc do tej

agresji. l w tej ch\\ili nad ta grupa pracujemy.W sytuacji, kiedy uda nam sie wlaczyc do

wspólpracy rodziców to taki problem zostaje szybko rozwiazany. W zwiazku z tym

zaproponowalismy, aby do programu zajec wychowawczych wprowadzili - ZajeCIa

integracyjne z pania psycholog dotyczace rozwiazywania napiec w sposób akceptowalny,

a takze godnosci drugiej osoby. Poprosilismy równiez nauczycieli jak i wychowawców oraz

osoby prowadzace religie, aby kodeks norm szkolnych byl regularnie uczniom przypominany.

Zmienilismy uklad dyzurów nauczycielskich i przesunelismy je w punkty bardziej

newralgiczne-styczne z Gimnazjum. Poprosilismy nauczycieli W-F o wiekszy nadzór

w szatniach. Z przeprowadzonych na terenie szkoly badan wynika, ze 70% uczniów

stwierdzilo, ze w szkole zawsze czuje sie bezpiecznie, 24% tylko czasem, 6% nie czuje sie

bezpiecznie.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak zapytala czy w szkole sa dzieci i rodziny, które

potrzebuja pomocy z zewnatrz.

Pani Iwona Kokczynska - pedagog szkolny poinformowala, ze na terenie szkoly dzieci

korzystaja z obiadów w formie cateringu finansowanych przez GOPS. Dzieci korzystaja

z wyjazdów kolonijnych i gwiazdkowych organizowanych przez LSSE oraz GK ds. RPA.

W szkole prowadzi sie zbiórke odziezy uzywanej. W szkole jest okolo 40 osób, które

korzystaja z pomocy. Organizujemy na terenie szkoly akcje charytatywne.

Radna Maria Wróbel zapytala czy do szkoly uczeszczaja dzieci niepelnosprawne ruchowo

i kalekie?



z niedosluche

Pani Iwona Kokczynska - pedagog szkolny odpowiedziala, ze w szkole byl chlopiec

--:óry w tej chwili przeszedl do Gimnazjum. Mamy dzieci z uposledzeniem

aja dodatkowe zajecia pozalekcyjne.

Radna Maria ,Yróbel powiedziala, ze jest pod wrazeniem przygotowanego przez pania

pedagog tak s\\lemego sprawozdania.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak pogratulowala panu dyrektorowi tak dobrego

pedagoga i serdecznie podziekowala pani pedagog za przekazanie wyczerpujacych

informacji. W srodowisku pani pedagog slynie z bardzo dobrej opinii.

Pani Iwona Kokczynska - pedagog szkolny powiedziala, ze takie glosy sa bardzo potrzebne

w Jej pracy.

Radna Bozena Ziólkowska dodala, ze bardzo dobrze pracuje sie z pania pedagog, która•
bardzo szybko reaguje na zglaszane problemy.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak dodala, ze cieszy sie z tego, iz pani pedagog ma

równiez wsparcie w osobie pani psycholog.

AdA.

Przewodniczaca Komisji stwierdzila, ze nie bylo chetnych do zabrania glosu w tym punkcie.

Ad.5.

Przewodniczaca o godz .. 14.00. zamknela wyjazdowe posiedzenie Komisji Samorzadowo

Spolecznej Rady Gminy Ksawerów.

Protokól sporzadzila:

INSPEKT°ti

IwonaKU~

Posiedzeniu Komisji

Samorzadowo- Spolecznej

przewodniczyla

PRZEWODNICZACA

KOMISJI S~M RZADOWO-SPOLECZNEJ
Rady . i?y~werów

He ena Rusak
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